

## EEX launches CBAM reference price to support transparency on carbon markets

The European Energy Exchange (EEX) launched the CBAM Reference Price, a new index, to drive further transparency for carbon pricing by providing guidance on price levels in a timely manner. The index has been developed to help companies assess the costs related to imports which will fall under the EU Carbon Border Adjustment Mechanism (CBAM) in 2026. The first index was published on 29 August and will be available subsequently every Friday at 13:00 CE(S)T.

Peter Reitz, CEO of EEX, says: *“The launch of the EEX CBAM Reference Price reflects our commitment to providing transparent market data also for the evolving carbon markets. By publishing the reference price at the end of the trading week, we offer valuable data in a timely manner and help businesses across the globe prepare for the EU CBAM beyond its transitional phase.”*

The reference price has been designed to support companies within the EU in relation to their commercial activities undertaken within the bloc, in particular the management of risk exposure. The new index shall provide a valuable reference for companies to calculate the embedded cost of carbon for selected industries, such as electricity, hydrogen or iron and steel imports, amongst others.

The EEX CBAM Reference Price reflects the average price of EUA auctions conducted by EEX on behalf of EU member states, providing data for all regions, including those with earlier business hours, such as the Asia Pacific. The price is available in 31 currencies on a weekly basis. For the year 2026, EEX will also publish the quarterly average of auction prices, while weekly historical data is also available for the year 2024.

With the CBAM Reference Price, EEX continues to expand its offering and contributes to the development of transparent, global carbon markets. The data can be found on the EEX website at: <https://www.eex.com/en/market-data/market-data-hub/environmentals/indices>

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers and partners. As part of EEX Group, it serves international power, natural gas, environmental, freight and agricultural markets, and provides data, reporting and registry services. EEX is an enabler of the energy transition and decarbonisation, advancing renewables integration through dedicated products and services, including those related to guarantees of origin. More information: [www.eex.com](http://www.eex.com)

### CONTACT

EEX Public Relations  
T +49 341 2156-300  
[press@eex.com](mailto:press@eex.com)

### More information:

[www.eex.com](http://www.eex.com)  
[www.eex-group.com](http://www.eex-group.com)

## EEX erweitert Indizes für Kohlenstoffmärkte um CBAM-Referenzpreis

Die European Energy Exchange (EEX) führt den CBAM-Referenzpreis ein. Dieser neue Index soll mehr Transparenz bei der CO<sub>2</sub>-Bepreisung schaffen, indem er zeitnahe Orientierung über das Preisniveau bietet. Der Index wurde entwickelt, um Unternehmen bei der Einschätzung von Importkosten zu unterstützen, welche ab 2026 unter den EU Carbon Border Adjustment Mechanism (CBAM) fallen werden. Die erste Veröffentlichung erfolgte am 29. August. Der Index wird künftig jeden Freitag um 13:00 Uhr (MEZ/MESZ) veröffentlicht.

Peter Reitz, CEO der EEX, erklärt: *„Die Einführung des EEX CBAM-Referenzpreises unterstreicht unser Engagement, transparente Marktdaten und Indizes für die Kohlenstoffmärkte bereitzustellen. Mit der wöchentlichen Veröffentlichung am Ende der Handelswoche stellen wir wertvolle Daten zeitnah zur Verfügung und unterstützen Unternehmen weltweit dabei, sich auf die Umsetzung des CO<sub>2</sub>-Grenzausgleichsmechanismus nach der Übergangsphase vorzubereiten.“*

Der Referenzpreis wurde entwickelt, um Unternehmen innerhalb der EU bei ihren wirtschaftlichen Aktivitäten innerhalb des Blocks zu unterstützen, insbesondere beim Management von Risiken. Der neue Index soll Unternehmen eine wertvolle Referenz für die Berechnung der eingebetteten CO<sub>2</sub>-Kosten für ausgewählte Branchen wie Strom, Wasserstoff oder Eisen- und Stahlimporte bieten.

Der EEX CBAM-Referenzpreis basiert auf dem durchschnittlichen Preis der EUA-Auktionen, die im Auftrag der EU-Mitgliedstaaten von der EEX durchgeführt werden und liefert Daten für alle Regionen, einschließlich solcher mit früheren Geschäftszeiten wie im asiatisch-pazifischen Raum. Der Referenzpreis ist in 31 Währungen auf wöchentlicher Basis verfügbar. Für das Jahr 2026 wird die EEX zusätzlich den vierteljährlichen Durchschnitt der Auktionspreise veröffentlichen. Historische Wochenwerte stehen zudem für das Jahr 2024 zur Verfügung.

Mit dem CBAM-Referenzpreis erweitert die EEX ihr Angebot und leistet einen Beitrag zur Entwicklung transparenter globaler Kohlenstoffmärkte. Die Daten sind auf der EEX-Website verfügbar unter: <https://www.eex.com/en/market-data/market-data-hub/environmentals/indices>

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, die gemeinsam mit ihren Kunden und Partnern weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Rohstoffmärkte aufbaut. Als Teil der EEX Group bedient sie internationale Strom-, Erdgas-, Umwelt-, Fracht- und Agrarmärkte und bietet Daten-, Reporting- und Registerdienstleistungen an. Die EEX ist ein Wegbereiter der Energiewende und Dekarbonisierung und treibt die Integration erneuerbarer Energien durch spezielle Produkte und Dienstleistungen voran, beispielsweise im Zusammenhang mit Herkunftsnachweisen. Weitere Informationen: [www.eex.com](http://www.eex.com)

**KONTAKT**  
EEX Public Relations  
T +49 341 2156-300  
[press@eex.com](mailto:press@eex.com)

**Mehr information:**  
[www.eex.com](http://www.eex.com)  
[www.eex-group.com](http://www.eex-group.com)